
BESTYRELSE:
Henrik Harmsen, Slagelse - 4015 8919
formand
Anni Rønman, Viby Sj. - 2274 1896
Betina Bille, Næstved - 5190 0752
Charlotte Holm-Busk, Roskilde - 4055 9244
Kit Vibe-Hastrup Iuel, Sorø - 4211 2010
Minna Ørdam, Holbæk - 2241 7884
Sidsel Fogh Pedersen, Roskilde - 4157 9242
Susanne Kleist, Roskilde - 2214 5116

SUPPLEANTER:
Jens Lætgaard, Himmelev - 4057 2519
Susanne Kristensen, Skælskør - 4079 2327
Bjørn Anderson, Nakskov - 4063 0513
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Generalforsamlingen afholdes onsdag, den 11. oktober 2023 kl. 20:00
på Hotel Comwell Strand, Strandvejen 111, Køge.

Kl. 18:00 2-retters middag i Restauranten*
Kl. 19:15 Oplæg af Noa Jankovic - vicedirektør i TF med ansvar for politisk indflydelse og branding
Kl. 20:00 Generalforsamling

*Deltagelse i middagen er gratis, men kræver bindende tilmelding - sms til 27591939

Dagsorden:

1. Valg af dirigent
2. Regionsformandens mundtlige beretning - skriftlige beretning på næste side.
3. Særlige emner
4. Godkendelse af regnskab for 2022
5. Forelæggelse af budget for 2024

a) Fastsættelse af regionsforeningskontingent
b) Fastsættelse af honorarer

6. Valg af formand
7. Valg af yderligere bestyrelsesmedlemmer og evt. suppleanter
8. Valg af repræsentanter til lokale og regionale råd.
9. Valg af to kritiske revisorer og evt. suppleanter
10. Eventuelt
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FORMANDSBERETNING RSTF 2022/2023

Året 2022/23 er vel for alvor det første
år, hvor vi slap fri af Coronaens skygge.
Det har også afspejlet sig i, at der er
kommet gang i kursusaktiviteten igen.
Det har været afholdt et kursus med
Jesper Hatt : Sådan opnås glæde og
succes i arbejdslivet. Kurset blev
fuldtegnet på bare 7 dage, og det var
derfor muligt at lave et dubletkursus,
som ligeledes blev hurtigt fuldtegnet.
Der har været afholdt fire
bestyrelsesmøder og medlemmerne har
været inviteret med til 2 af dem.
Det ene var i Roskilde, og det andet var
i Maribo.
Vores region er jo geografisk set den
største rent afstandsmæssigt, og selv om

vi har prøvet at afholde møderne forskellige steder, viser deltagelsen af ordinære
medlemmer, at det er relativt svært at trække folk til, selvom der lokkes med en
middag.
Det er jo pudsigt, for på den ene side, er der omkring Tandlæge-foreningen - måske
især på facebook - en samtale, som kan beskrives nogenlunde som : ”Dem inde i TF” -
og “De er vel nok langt væk”, og samtidig er fremmødet af medlemmer relativt
beskedent.
Det undrer når vi til et og samme møde har besøg af direktøren, formanden,
næstformanden(nu daværende) samt den politiske direktør. Det viser jo netop, at
afstanden til toppen af foreningen er ultrakort, og skridtet til indflydelse i bestyrelsen
ligeledes meget kort.
Det viser også, at toppen af foreningen er meget interesseret i at høre, hvad der rører sig
blandt medlemmerne.
Vi har været i Roskilde og i Maribo, og begge steder var alle ovennævnte i ledelsen af
TF med, og det var til stor glæde for de fremmødte, og de fik blandt andet indblik i,
hvorfor TF eksempelvis har et socialt sigte med sin indsats i offentligheden, og hvorfor
dette sociale sigte er en nødvendighed for, at nogen (politikere) har lyst til at høre, hvad
Tandlægeforeningen siger.

Den politiske Direktør, Noa redegjorde for detaljerne i, at det er en nødvendighed for,
at man overhovedet får lydhørhed i det politiske miljø. Der er jo ingen, der vil høre på,
at vi gerne vil have flere penge til patienterne, hvorimod vi har mulighed for at snige
det budskab ind, hvis vi har det andet som en mærkesag. På godt dansk handler det om
at gå på to ben.
Det er med andre ord en meget kort kommandovej til toppen af foreningen, og vejen til
indflydelse er en af de korteste jeg kender i “foreningsdanmark”
Hvad er det, vi kan gøre bedre eller anderledes, for bedre at få fat i medlemmerne? Har
det altid været sådan?
Jeg mener, at vi skal fortsætte med at invitere medlemmerne med hver anden gang. Det
er mit indtryk, at de medlemmer der er kommet med, har haft nogle hyggelige samtaler
med os og med hinanden. Samtidig har det været med til at udbrede interessen for
foreningen og for fagpolitik.
Formålet med Tandlægeforeningen er i mine øjne at samle tandlægestanden under et.
Det er mest hensigtsmæssigt at stå sammen på samme sted, og gør os stærkest udadtil,
men det kræver også, at man laver en forening, hvor alle - eller i hvert fald de fleste kan
føle sig hjemme.
Ser man eksempelvis på de kommuner, hvor samarbejdet ikke kører, er det noget der
rammer overskrifterne. For fire år siden var det tilfældet i min egen kommune -
Slagelse. Efter sidste valg er der kommet ro på, og samarbejdet fungerer for det meste
helt lydefrit.
Samarbejde mellem de tre organisationer på tandplejeområdet bør også være målet.
Hvis det lykkes at samle standen, kan det være, at vi kan opnå en vis indflydelse. Hvis
det ikke lykkes har vi ikke en stemme, der kan høres. Tandlægerne er trods alt kun ca
4500 stykker i Danmark.
Ser vi på region Sjællands indflydelse i foreningen er den betydelig. Der er 65
repræsentantskabsmedlemmer i alt. Regionen har 8, som også udgør bestyrelsen i
region Sjælland, og vi har faktisk meget og ganske direkte indflydelse i
Tandlægeforeningen.
Formanden Susanne Kleist er medlem i bestyrelsen. Desforuden har vi yderligere et
Hovedbestyrelsesmedlem Anni Rønman. Vi har et medlem i Klinikejerudvalget: Kit
Vibe Hastrup.
Vi har et medlem i PATU - privatansatte tandlægers udvalg: Minna Ørdam. Vi har et
medlem i SUU - Sundhedsudvalget: Charlotte Holm Busk. Vi har et medlem i OATU -
Offentligt ansatte tandlægers udvalg: Sidsel Fogh Petersen, og vi har formanden for
EUU - efteruddannelsesudvalget: Jens Lætgaard.



FAKTABOKS 2022 2023
KLINIKEJERE 260 236
PRIVATANSATTE 169 175
OFF. ANSATTE 86 82
I ALT 515 493
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Vi har to medlemmer i Koordinationsudvalget, som beskæftiger sig med
‘Drop out’ og tandpinevagten i region Sjælland.
Vi skal i det kommende år fortsat være 8 bestyrelsesmedlemmer, og vi er
nu foruden det 3 suppleanter. Suppleanter er rigtig vigtige, for dels
deltager de på lige fod med valgte bestyrelsesmedlemmer i det daglige
arbejde, og dels træder de til, hvis der pludselig kommer en ekstraordinær
hovedgeneralforsamling. Det skete eksempelvis i foråret, og har vi ikke
suppleanter nok er det ensbetydende med manglende indflydelse i en
skarp situation. Deres input er med andre ord en væsentlig del af
bestyrelsesarbejdet.
Der er ellers nok at diskutere i tandlægekredse for tiden!
• Vil vi have en ny overenskomst?
• Hvordan skal det/den se ud?
• Hvad skal vi gøre for at holde sammen på foreningen.
• Hvorledes med forsikringer fremadrettet. Skal de være frivillige eller

obligatoriske?
• Hvad skal vi tilbyde af efteruddannelse i regionen? Skal vi

overhovedet? - og hvad?
• Skal vi gøre noget for at fremme det kollegiale sammenhold?

For 25 år siden fremmede foreningen Kvalitetscirkler. Formålet var dels at
få øget det faglige niveau, men formålet var også, at få kollegerne til at tale
sammen. Samtale fremmer jo forståelsen, som et telefonselskab engang
reklamerede med, og det gælder sådan set stadig. De af os, der var med i
cirklerne havde det i hvert fald sjovt. Er det vejen frem på ny?
Hvordan skal tandpinevagten se ud fremadrettet. Det er et krav at der skal
være en tandpinevagt, når vi praktiserer under særloven, men vi har pæn
indflydelse på, hvorledes den skal se ud.
Der er Fagpolitisk temadag i efteråret d. 24/25 november på hotel Nyborg
Strand, og jeg glæder mig til vi alle skal afsted.

På vegne af bestyrelsen
Henrik Harmsen /formand RSTF.



Ad pkt. 3 Ingen særlige emner

Ad pkt. 4 Regnskabet for foreningsåret 2022 findes på næste side, underskrevet af de valgte revisorer.

Ad pkt. 5 Forelæggelse af budget for 2024
a) Bestyrelsen foreslår uændret kontingent: kr. 1.050.
b) Bestyrelsen foreslår uændret honorar:

formanden honoreres med kr. 93.800
forretningsfører honoreres med kr. 128.200
medlemmer af Samarbejds- og Koordinationsudvalget modtager særlig godtgørelse efter TF’s takst.
Der udbetales kørselsgodtgørelse efter statens takst i forbindelse med deltagelse i godkendte møder.

Ad pkt 6. Bestyrelsen foreslår valg af Henrik Harmsen, Slagelse

Ad pkt 7. Bestyrelsen foreslår, at der vælges yderligere 7 bestyrelsesmedlemmer plus 2-4 suppleanter.
Kandidatliste - opstillet i alfabetisk orden:
Anni Rønman
Betina Bille
Bjørn Anderson
Charlotte Holm-Busk
Jens Lætgaard
Kit Vibe-Hastrup
Minna Ørdam
Sidsel Fogh Pedersen
Susanne Kleist
Susanne Kristensen

Ad pkt 8. Der er kun valg til KEU, OATU og PATU i lige år (år med generalforsamling i TF).

Der er valg til 2 udvalg: EUU og SUU.
Bestyrelsen foreslår valg af flg. personer for 1 år:
EUU: Jens Lætgaard
SUU: Charlotte Holm-Busk

Ad pkt 9. Bestyrelsen foreslår valg af Jan Nicolajsen, Næstved, og Allan Bo Svendsen, Nyk. F.
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2022 2021

Indtægter:

Kontingent
Kursusindtægter 2022

Indtægter i alt

Udgifter:

Bestyrelse:
- ordinære møder med medlemsdeltagelse
- internatmøde
- honorar formand
- honorar forretningsfører
- honorar SU-medlemmer

Kørselstilskud og diæter
EDB og WEB
Gebyrer og Netbank
Kontor etc.
Regionsformandsmøder
Regionsgeneralforsamling
Kurser og medlemsmøder
Forsikringer
Repræsentation etc.

Udgifter ii alt

Overført til investeringskontoPengeplan
Urealiseret kursgevinst/-tab + skat
Kursregulering

Årets resultat

ALLAN BO SVENDSEN

450.447,30 kr.
61.400,00 kr.

511.847,30 kr.

460.315,10

460.315,10

37.123,01 kr.
50.752,50 kr.
85.280,00 kr.
116.480,00 kr.

kr.
18.360,87 kr.

797,50 kr.
4.686,14 kr.
4.165,69 kr.
568,00 kr.

34.831,10 kr.
105.177,89 kr.
1.763,82 kr.

kr.

460.177,06 kr.

kr.
82.140,21 kr.
6.544,66 kr.

37.014,63 kr.

36.514,00
49.845,00
85.280,00
116.480,00

18.055,64
600,00

4.453,65

13.639,00
16.323,00

1.739,56

332.929,85

250.000,00
23.310,14

99.304,61

JAN SEJR NICOLAJSEN

UNDERSKREVET AF DE KRITISKE REVISORER FORÅRET 2023.



rstfnet.dk

AKTIVER 2022 AKTIVER 2021

Finansielle anlægsaktiver Finansielle anlægsaktiver
Obligationsbeholdning 780.497,54 kr. Obligationsbeholdning 764.480,61 kr.
Kursgevinstertotalt 87.204,21 kr.- Kursgevinstertotalt 16.016,93 kr.
Finansielle anlægsaktiveri alt 693.293,33 kr. Finansielle anlægsaktiveri alt 780.497,54 kr.

Likvidebeholdninger Likvidebeholdninger
Investeringskonto 75,54 kr. Investeringskonto 56,68 kr.
Kursuskonto 2,25 kr.- Kursuskonto - kr.
Driftskonto 314.373,38 kr. Driftskonto 264.200,41 kr.
Likvidebeholdningeri alt 314.446,67 kr. Likvidebeholdningeri alt 264.257,09 kr.

Aktiveri alt: 1.007.740,00 kr. Aktiveri alt: 1.044.754,63 kr.

PASSIVER 2022 PASSIVER 2021

Kapitalkonto 1.januar2022 294.754,63 kr. Kapitalkonto 1.januar2021 410.632,83 kr.
Åretsresultat 37.014,63 kr.- Åretsresultat 115.878,20 kr.-
Kapitalkonto 31.december2022 257.740,00 kr. Kapitalkonto 31.december2021 294.754,63 kr.

Jyske BankPengeplan 750.000,00 kr. Jyske BankPengeplan 750.000,00 kr.

Passiveri alt: 1.007.740,00 kr. Passiveri alt: 1.044.754,63 kr.

STATUSPR. 31. DECEMBER 2021STATUSPR. 31. DECEMBER 2022
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INDTÆGTER:

Kontingent 450.000,00kr.
Kursusindtægter 100.000,00kr.
Udbytte Pengeplan 25.000,00kr.

INDTÆGTERI ALT: 575.000,00kr.

UDGIFTER:

Kontorhold,edbetc. 2.000,00kr.
Renter oggebyrer 1.500,00kr.
Honorarer formand/sekr. 225.000,00kr.
Diæter ogkørselstilskud 20.000,00kr.
Bestyrelsesmøder 40.000,00kr.
Internatmøde 50.000,00kr.
Regionsformandsmøder 10.000,00kr.
Regionsgeneralforsamling 35.000,00kr.
HGF 2024 15.000,00kr.
Kursusudgifter 150.000,00kr.
Repræsentation 1.000,00kr.
Forsikringer 1.800,00kr.

UDGIFTER I ALT: 551.300,00kr.

ÅRETSRESULTAT: 23.700,00kr.

BUDGETFORSLAG 2024


